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Nom i cognoms: 

Data: 
 

El nom: gènere i nombre 
Tipus de noms 

 

Recorda 

Els noms poden ser de gènere: 
 Masculí: poden anar precedits per el o un. 
 Femení: poden anar precedits per la o una. 
Segons el nombre, els noms poden estar en: 
 Singular: quan es refereixen a una sola persona, animal o cosa. 
 Plural: quan es refereixen a més d’una persona, animal o cosa. 

 
1. Llegeix el text i completa la  taula amb les paraules destacades. 
 

 Jo hi veia borrós. A poc a poc vaig anar recuperant la visió. Què era tot allò? Al 
fons, hi havia unes tendes de campanya. Just al davant nostre, un nombrós grup 
de nois i noies, vestits estrafolàriament, ens miraven sorpresos. En una banda, 
hi havia un grup de bandolers; a l’altra, una tribu de pellroges. Més enllà, un 
grup de pirates. I en aquell moment arribava un exèrcit romà. 

  

 masculí femení 

singular   

plural   

 
2. Digues el gènere i el nombre de les paraules següents: 
 

 careta 

 joc 

 xèrif 

 rescat 

 vacances 

 idees 

 nits 

 esplai 

 hores 

 diners 

 migdiada 

 cosins 

 
3. Canvia de gènere o de nombre els mots que tens a continuació: 
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4. Llegeix el text i classifica els noms segons si comencen amb majúscula o 
no: 

 

 La Mar i en Pol viuen a Santa Coloma de Farners. Els estius, però, els passen 
a Vallgorguina, a casa dels avis, en una masia. Allà tenen animals i gaudeixen 
de la vida a l’aire lliure. La Mar està encantada amb la Bruna, una euga jove, 
molt pacient, amb la qual aprèn a muntar. 

 

Comencen amb majúscula No comencen amb majúscula 

  

 

 Per què hi ha noms que s’escriuen amb majúscula? A què corresponen? 
 

 

 

Recorda 

 Els noms poden ser comuns o propis: Els noms comuns designen qualsevol 
persona, animal o cosa: estius, avis... 

 Els noms propis designen una persona en concret, una ciutat, un riu, un 
mar..., i s’escriuen sempre amb majúscula: Mar, Santa Coloma de Farners... 

 
5. Escriu un nom comú per a cada nom propi, i un nom propi per a cada nom 

comú. 
 

 mare 

 Mediterrani 

 Badalona 

 avi 

 amiga 

 Tibidabo 

 Júpiter 

 riu 

 

6. Aparella els noms següents: 
 

ramat 

flota 

equip 

eixam 

estol 

   jugador 

 ovella 

 ocell 

 vaixell 

 abella 

  

  

  

  

 

Recorda 

Els noms poden ser individuals o col·lectius: 
 Els noms individuals designen una sola persona, animal o cosa: ploma, 

jugador... 
 Els noms col·lectius designen un conjunt de persones, animals o coses: 

ramat, plomatge... 
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7. Classifica els noms següents segons si són individuals o col·lectius: 
 

 bestiar 

 bolígraf 

 pineda 

 serralada 

 prestatge 

 bandada 

 coral 

 actor 

 

noms individuals noms col·lectius 

  

 


